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 Sammanträde torsdagen den 28 april 2016 klockan 17.30-20.20   
 Husby Träff, Edvard Griegsgången 16, Husby centrum   

Ledamöter Ersättare   

Mia Päärni (S), ordförande  

Benjamin Dousa (M), vice ordförande 

Elvir Kazinic (S) 

Kerstin Aggefors (S)  

Staffan Svärd (S) 

Demba Bah (MP) 

Ahmet Music (MP) §§ 7-24 

Anki Erdmann (V)  

Sten Collander (M) §§ 7-24 

Tatjana Kovacic (M)§§ 1-6 

Kerstin Thufvesson (M) §§ 7-24 

Mats Rydelius (M) 

Burhan Yildiz (L) 

Galina Monsalves-Leal (S) §§ 6-24 

Hugh Sindi (S) 

Estanislao Mboro (S) 

Soma Amin (S) 

Abdisalam Hussein (MP) §§ 7-24 

Kahin Ahmed  (M) §§ 7-24 

Jean-Robert Nino (M) 

Amela de la Cruz (L) 

Sofia Tahko (KD)  

  

 
Tjänstgörande ersättare 

Basit Choudhury (M) för Sten Collander (M) §§ 1-6, Kahin Ahmed (M) för Kerstin 

Thufvesson (M) §§ 1-6, Basit Choudhury (M) för Tatjana Kovacic (M) §§ 7-24,  

Abdisalam Hussein (MP) för Ahmet Music (MP) §§ 1-6.    

 Tjänstgörande ersättare 
 

    
Tjänstemän  Tjänstemän 
Slutet sammanträde §§ 1-5: Stadsdelsdirektör Patrik Derk, VO-chef Kerstin  

Alnervik §§ 3-4, bitr. enhetschef Malin Jakobsson § 3, administrativ sekreterare  

Monica Holst och nämndsekreterare Gunilla Schedin.    
 

Öppet sammanträde §§ 6-24: Stadsdelsdirektör Patrik Derk, administrativ chef  

Verner Stadthagen, avdelningschef Gunnar Hörnfeldt, VO-chef Kerstin Alnervik,  

VO-chef Ulrika Axelsson, VO-chef Susanne Tengberg, kanslichef Johan Hernman, 

utredare Anki Janarv-Sahlén, utredare Annika Ekengren, administrativ sekreterare 

Monica Holst och nämndsekreterare Gunilla Schedin.    

 

 Stadsdelsdirektör Olle Johnselius, Verner Stadthagen, Ulrica Axelsson, Gunilla 

Davidsson, Kerstin Alnervik, Susanne Tengberg 

Personalföreträdare  Personalföreträdare 
Öppet sammanträde §§ 6-24  

Riitta Eddib Kommunal, Zubeyde Arslanerkekoglu Vision, David Hellberg Saco.    

 

 Annica Wahlter, SKTF, Riitta Eddib, Kommunal, Claes Palm, SACO, Anders 

Bengtsson, Lärarförbundet 

Utses att justera   Utses att justera  
Ledamoten Kerstin Aggefors (S) och vice ordföranden Benjamin Dousa (M).    

Dag för justering     
2016-05-03   

 
Sekreterare 

  

 
 
Ledamot       

 
 
Vice ordförande   

 

Paragrafnr 1-24 Antal blad 31 

  

   Vice ordförande 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

28 april 2016 
 

Sida 2 

 

 

  

§ 1  
Val av justerare och dag för justering 
 
Beslut 
Ledamoten Kerstin Aggefors (S) och vice ordföranden Benjamin Dousa (M) fick  

i uppdrag att justera dagens protokoll. Justeringen äger rum tisdagen den 3 maj 

2016, kl. 13.00.   

 

 Sekreterare 

   

   

   Paragrafnr      Antal blad  
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§ 2  
Anmälan av föregående protokoll 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.   

 

Ärendet 
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den 31 mars 2016 

justerats den 6 april 2016.   
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§ 3 
Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad vårdnadshavare enligt 
6 kap. 8 § föräldrabalken (FB)    
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokollsutdraget 

publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-430-2015.  
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§ 4 
Information om lex Sarah-utredning enligt 14 kap. 6 § 
socialtjänstlagen (SoL)     
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokollsutdraget 

publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 1.2.2.-163-2016 
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§ 5 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 6 april samt den 20 april 

2016.  
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§ 6 
Förvaltningens och nämndens information och frågor  
 

VO-chefen Ulrika Axelsson informerade om beredskapen inför en eventuellt ökad 

flyktingtillströmning. Stockholms stad har ingått avtal med Migrationsverket om 

att under 2016 tillhandahålla ankomstboende för 2 810 personer. Inom Rinkeby-

Kista stadsdelsområde finns inte och planeras inte heller något ankomstboende.  

 

Staden har inrättat en central mottagning vid socialförvaltningen ”Intro 

Stockholm” för mottagande av flyktingar. Arbetsförmedlingen ansvarar för 

etable- 

ringsinsatser för nyanlända medan arbetsmarknadsnämnden ansvarar för SFI- 

undervisning och samhällsinformation. Det finns ett nära samarbete mellan olika  

aktörer. 

 

VO-chefen Kerstin Alnervik informerade om att det under hösten 2015 var en  

stor tillströmning av ensamkommande flyktingbarn. I dagsläget är sammanlagt 

350 barn aktuella för någon form av insatser. Av dessa är 84 placerade inom 

stadsdelen. Förvaltningen har inrättat en enhet som enbart arbetar med 

ensamkommande flyktingbarn.  

 

Nämnden hade ingen information och inga frågor.   
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§ 7 
Uppföljningsrapport till nämnden i april 2016  
 
Beslut 
Nämnden godkänner denna uppföljningsrapport. 
 
Ärendet 
Sammantaget beräknas en budget i balans.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 april 2016.    

Dnr 1.2.1.-193-2016.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.   
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§ 8 
Laglig vägg i Rinkeby-Kista  
Svar på medborgarförslag   
  
Beslut 
Tjänsteutlåtandet utgör svar på medborgarförslaget.   
 
Ärendet 
Ett medborgarförslag om en s.k. laglig vägg i Rinkeby-Kista har inkommit till 

förvaltningen. Lagliga väggar benämns också öppna väggar. Förslagsställaren  

anser att Rinkeby-Kista ska följa resten av stadens exempel och bygga lagliga 

väggar för gatukonst. 

 

I stadens budget för 2016 formuleras att; ”efter många års främjandeförbud för 

graffiti ska staden, genom kulturnämnden, under året genomföra en särskild  

satsning för att förmedla gatukonstens konstnärliga kvaliteter och uttryck till 

stockholmarna”. 

 

Beträffande förslagsställarens uppgift om att skadegörelser genom klotter på  

Södermalm ska ha minskat sedan lagliga väggar uppförts får förvaltningen  

konstatera att Södermalms stadsdelsnämnd beslutat att minst två öppna väggar  

ska uppföras. Väggarna är dock ännu inte uppförda. Enligt uppgifter förvaltningen 

inhämtat har inte staden uppfört någon vägg överhuvudtaget. 

 

Stockholm konst inom kulturförvaltningen ska under året följa arbetet med  

de öppna väggarna på Södermalm och därefter återkomma med förslag om ett  

gemensamt förhållningssätt inom staden. 

 
Förvaltningen föreslår att nämnden inväntar förslaget om ett gemensamt  

förhållningssätt innan ställningstagande görs om att uppföra någon eventuell  

öppen vägg. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 april 2016.    

Dnr 1.2.4.-585-2015  

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.    

   

Särskilt uttalande 
Ordföranden Mia Päärni m.fl. (S), Demba Bah m.fl. (MP) och Anki Erdmann 

(V) lämnade följande särskilda uttalande: 
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Överlag är vi positiva till både lagliga graffitiväggar, muralmålningar och 

gatukonst. 

 

Vi instämmer så väl med motionären som med förvaltningen att det finns 

fördelar med lagliga graffitiväggar. Inte allt för sällan slänger sig kritiker 

med begreppet klotter när man pratar om graffiti. Vi vill noga påtala att det 

inte alls är samma sak. En laglig graffittivägg i Rinkeby-Kista kan komma 

att skapa intresse, kreativitet och gemenskap i vår stadsdel efter många års 

förbud.  

 

För att skapa de allra bästa förutsättningarna för en laglig vägg instämmer 

vi med förvaltningen att det är bra om stadsdelen inte uppfinner hjulet på 

egen hand. I avvaktan på förslaget om ett gemensamt förhållningssätt vore 

det dock intressent om förvaltningen, förutsättningslöst, kunde titta vidare 

på angivna platser som motionärerna lyft fram. Annars är det en process 

som riskerar onödiga fördröjningar.  
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§ 9  
Öppna väggar, muralmålningar och andra gatukonstprojekt  
Svar på medborgarförslag   
  
Beslut 
Tjänsteutlåtandet utgör svar på medborgarförslaget.  
 
Ärendet 
Den 5 oktober 2015 inkom ett medborgarförslag om öppna väggar, muralmålningar 

och andra gatukonstprojekt i Rinkeby-Kista till förvaltningen. Förslagsställaren  

anser att det ska finnas en muralmålning i varje centrum och en öppen vägg i varje 

stadsdel. 

 

I stadens budget för 2016 formuleras att; ”efter många års främjandeförbud för 

graffiti ska staden, genom kulturnämnden, under året genomföra en särskild  

satsning för att förmedla gatukonstens konstnärliga kvaliteter och uttryck till 

stockholmarna”.  

 

Södermalms stadsdelsnämnd har beslutat uppföra minst två öppna väggar. 

Stockholm konst inom kulturförvaltningen ska under året följa arbetet med  

dessa väggar och därefter återkomma med förslag om ett gemensamt 

förhållningssätt inom staden. Stockholm konst kommer under året också 

genomföra  

ett muralkonstprojekt i Söderförort under konstnärlig ledning, och även här  

återkomma med förslag om ett gemensamt förhållningssätt i staden. 

 
Förvaltningen föreslår att nämnden inväntar förslagen om gemensamma 

förhållningssätt innan ställningstaganden görs om utsmyckning med gatukonst i 

stadsdelsområdet. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 april 2016.   

Dnr 1.2.4.-526-2015  

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.    

   

Särskilt uttalande 
Ordföranden Mia Päärni m.fl. (S), Demba Bah m.fl. (MP) och Anki Erdmann 

(V) lämnade följande särskilda uttalande: 

 

Överlag är vi positiva till både lagliga graffitiväggar, muralmålningar och 

gatukonst. 
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Vi instämmer så väl med motionären som med förvaltningen att det finns 

fördelar med lagliga graffitiväggar. Inte allt för sällan slänger sig kritiker 

med begreppet klotter när man pratar om graffiti. Vi vill noga påtala att det 

inte alls är samma sak. En laglig graffittivägg i Rinkeby-Kista kan komma 

att skapa intresse, kreativitet och gemenskap i vår stadsdel efter många års 

förbud.  

 

För att skapa de allra bästa förutsättningarna för en laglig vägg instämmer 

vi med förvaltningen att det är bra om stadsdelen inte uppfinner hjulet på 

egen hand. I avvaktan på förslaget om ett gemensamt förhållningssätt vore 

det dock intressent om förvaltningen, förutsättningslöst, kunde titta vidare 

på angivna platser som motionärerna lyft fram. Annars är det en process 

som riskerar onödiga fördröjningar.  

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Sofia Tahko (KD) lämnade följande yttrande:  

 

Om jag hade haft rösträtt skulle jag ha yrkat enligt följande: 

 

1. Att avslå Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds förslag till beslut. 

2. Att därutöver anföra följande: 

 

Den rödgrönrosa majoriteten har vid flera tillfällen visat sin vurm för att inrätta 

lagliga graffiti-väggar. Kristdemokraterna i Stockholms stad är starkt kritiska till 

särskilda sådana väggar. 

Det finns en naiv tro inom den rödgrönrosa majoriteten på att lagliga graffiti-

väggar kan minska förekomsten av klotter och skadegörelse. Erfarenheterna av 

lagliga väggar har i flera fall varit att även omgivningen i anslutning till 

väggarna har blivit nerklottrad.  

Exempelvis är Södermalm särskilt drabbat av klotter vid en jämförelse mellan 

stadsdelarna i innerstaden. År 2014 anmäldes nästan 1 400 fall av klotter på  

Södermalm, en ökning med 50 procent jämfört med året innan. Klottret har ökat 

ytterligare under 2015, vilket innebär höga kostnader för sanering och att den 

upplevda otryggheten ökar. Att i detta läge inrätta särskilda graffiti-väggar  

sänder helt fel signaler.   
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§ 10  
Delegation enligt lagen om vård av missbrukare i vissa fall (LVM) 
och förordnande enligt lagen med särskilda bestämmelser om vård 
av unga (LVU)  
 
Beslut 
1. Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd delegerar till gruppledare och social-

sekreterare vid Stockholms stads socialjour att inom stadsdelsnämndens  

ansvarsområde begära polishandräckning enligt LVM 45 § 1 och 2 stycket. 

2. Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd förordnar nedan nämnda gruppledare  

och socialsekreterare vid Stockholms stads socialjour att inom stadsdels-

nämndens ansvarsområde begära polishandräckning enligt LVU § 43  

1 stycket 2 p.  
 

Ann Dahlgren, Daniel Colegate, Johan Christiansson, Agneta Engström, Lis-

Mari Boija, Sanna Eriksson, Jennie Calminder, Maria Larsson, Maria Mistander, 

Inga-Lill Renhorn Källgren, Ulla Schöldström, Anneli Wernstedt, Louisa Sesti, 

Lena Wedberg, Liselotte Tronders, Julissa Fällgren, Feryal Lövström, Liliana 

Pellegrino, Lars Cronstrand, Linnea Hanning, Inger Åsebo, Sara Ideström,  

Martin Karlsson, Gertrud Kleberg, Anna Tellström, Sofia Larsson, Anna-Stina 

Wilhelmsson, Mira Fargallo-Dillner, Katrin Pettersson, Ida Carnesten, Lydia 

Hjalmarsson, Margareta Högberg, Anders Ahlmark, Agneta Borg-Bucknell,  

Marit Fredlund, Veronica Wolgast Karlberg, Anna Forsström. 

 

Ärendet  
Socialnämnden har begärt att stadsdelsnämnderna ska besluta vilka tjänstemän 

vid socialjouren som ska ha rätt att begära polishandräckning enligt LVM och 

LVU. Beslut att begära polishandräckning enligt LVM kan delegeras till  

tjänsteman medan beslut att begära polishandräckning enligt LVU måste fattas 

av tjänstemän som förordnats. Delegation att fatta beslut innebär att beslut får 

fattas av innehavare av viss befattning medan förordnande att fatta ett beslut är 

personligt. Stadsdelsnämnden föreslås förordna namngivna personer inom  

Socialjouren som ska ha rätt att begära polishandräckning för att genomföra  

beslut om vård eller omhändertagande enligt LVU. Det är också praktiskt att 

nämnden delegerar till gruppledare och socialsekreterare vid socialjouren att  

besluta om polishandräckning för att få till stånd läkarundersökning enligt LVM 

och för att föra den enskilde till LVM-vård på sjukhus eller i LVM-hem.   

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 april 2016.   

Dnr 1.1.-186-2016  

 
  



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

28 april 2016 
 

Sida 14 

 

 

  

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.    
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§ 10 B 
Fyllnadsval till sociala delegationen år 2016 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden utser Clara Bergman (V) till ledamot i sociala delegationen 
för år 2016.    
 

Ärendet 
I enlighet med stadsdelsnämndens beslut ska sociala delegationen ha sju  

ledamöter och tre ersättare. Sedan den 1 januari 2016 har sociala delegationen 

haft sex ledamöter och tre ersättare.  

 

Förvaltningen föreslår att nämnden utser Clara Bergman (V) till ledamot i  

sociala delegationen för år 2016.   

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 28 april 2016.   

Dnr 1.1.-235-2016  

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.    
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§ 11  
Motion om att bättre ta tillvara döda ytor – så kallade wasted spaces 
– i staden  
Remiss från kommunstyrelsen av motion (2015:86) av Karin Ernlund (C)  
(KS dnr 106-1932/2015)  
 
Beslut 
Tjänstutlåtandet utgör svar på remissen.   
 

Ärendet 
I en motion föreslår Karin Ernlund (C) att Stockholms stad tar fram ett ”wasted-

space” program som grund för hur staden bättre skulle kunna utnyttja döda ytor. 

Det kan till exempel vara otillgängliga platser under broar, hörn av parker eller 

öppna ytor långt från bostäder och belysning. I motionen föreslås att 

kulturnämnden får i uppdrag att, tillsammans med stadsdelsnämnderna, 

identifiera minst en död yta i varje stadsdel som kan upplåtas för kulturella 

ändamål, som scenkonst, utställningar, musik och möten med mera. Motionären 

föreslår att staden ska vara generös med tillstånd och subventionera markhyran 

för dessa platser.  

 

Den mark stadsdelsnämnden förfogar över utgörs av naturmark, parker och 

gång- och cykelvägar. Sedan många år har nämnden strävat efter att arbeta bort 

den typ av döda ytor i stadsdelsområdet som motionären beskriver. För att öka 

tryggheten på dessa platser har stadsdelsnämnden satsat på säkerhet, belysning 

och tillgänglighet. Förvaltningens bedömning är att det inte längre finns några 

otillgängliga platser i stadsdelsområdet på mark som stadsdelsnämnden  

förvaltar. Motionärens intentioner om ökad trygghet är således redan 

tillgodosedda. Stadsdelsförvaltningen anser vidare att det är behovet av platser 

för kultur som bör styra markupplåtelsen. I sammanhanget kan nämnas att 

trafiknämnden utarbetat förslag till nya taxor för upplåtelse av offentlig plats 

som innebär att mindre evenemang, som genomförs utan vinstsyfte, blir 

avgiftsfria. Därmed kommer möjligheterna för kulturskapare att hyra mark utan 

kostnad att öka.  

   

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 april 2016.   

Dnr 1.5.1.-721-2015  

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.    

 

Särskilt uttalande  
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Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) och ledamoten Burhan Yildiz (L) 

lämnade följande särskilda uttalande:  

 

Motionären tar i sin motion till fullmäktige upp problem med så kallade 

’’wasted spaces’’, d.v.s. ytor som egentligen inte används till något idag.  

Vi tycker att det är bra att Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning arbetar  

kontinuerligt med dessa frågor, ofta i samverkan med det ideella förenings- 

livet, både offentliga och privata fastighetsägare och näringslivet. 

Trygghetsvandringar är en sådan företeelse vi är mycket stolta över att vi har i 

stadsdelen. 

 

Vi delar förvaltningens syn på det positiva med att kulturskapare kan hyra mark 

för mindre evenemang för en liten eller helt utan avgift. Med det sagt, ser vi  

det som djupt problematiskt att taxorna för kommersiellt bruk har chockhöjts. 

Strängare regler och flerdubblade hyror för exempelvis food trucks har gjort det 

omöjligt för många mindre näringsidkare att bedriva sin verksamhet, just ofta på 

så kallade wasted spaces.  

 

Vi är oroade för food trucksen i Rinkeby-Kista som gör, ibland otrygga platser, 

tryggare. Dessutom anställer de ungdomar och skapar en trevligare stadsmiljö.  

 

Ersättaryttrande 
Sofia Tahko (KD) anmälde att, om hon hade tjänstgjort, hade hon ställt sig 

bakom Moderaternas och Liberalernas särskilda uttalande.  
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§ 12 
Motion om att införa svenska med baby   
Remiss från kommunstyrelsen av motion (2016:11) av Johanna Sjö (M)  
(KS Dnr 106-130/2016) 
  
Beslut 
Tjänstutlåtandet utgör svar på remissen.   

 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat en motion om att införa svenska med baby  

till bland andra Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd. Motionären föreslår att  

hemmavarande kvinnor ska erbjudas möjlighet att delta i SFI-undervisning  

tillsammans med sina barn och i kombination med öppen förskola.   

  

SFI-anordnare har vid flera tillfällen erbjudit besökare i nämndens öppna  

förskolor undervisning i svenska. Det har dock varit svårt att få ihop det antal 

deltagare som krävs för att anordna SFI-undervisning. En hög andel av de  

nyanlända föräldrar som besöker verksamheten är asylsökande. De har inte rätt 

till undervisning eftersom de ännu inte fått sina sista fyra siffror i personnumret.  

 

I januari 2016 startade Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd en introduktions- 

förskola för nyanlända föräldrar och deras barn. Introduktionsförskolan är en 

kombination av öppen förskola och vanlig förskola. Barn och föräldrar deltar 

tillsammans i en pedagogisk verksamhet där svenska språket är centralt.  

Språkstöd ges genom undervisning och i alla aktiviteter. Undervisningen svarar 

stadsdelsförvaltningen för. Verksamheten har redan efter ett par månader många 

regelbundna besökare. En bidragande orsak är att föräldrarna är motiverade att 

lära sig svenska. 

   

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 april 2016.   

Dnr 1.5.1.-115-2016  

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.       

 
Särskilt uttalande  
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) och ledamoten Burhan Yildiz (L) 

lämnade följande särskilda uttalande:  

 

Det är glädjande att stadsdelsförvaltningen delar uppfattningen att kvinnor ska 

erbjudas möjlighet att delta i undervisningen inom SFI tillsammans med 

spädbarn samt att undervisning i svenska ska tillhandahållas kombinerat med 
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öppen förskola. Om svenska med baby erbjuds på fler ställen runt om i staden 

stärks småbarnsföräldrars möjlighet till integration och skapar samtidigt 

förutsättningar för att lättare lära sig svenska språket. 

 

Ersättaryttrande 
Sofia Tahko (KD) anmälde att, om hon hade tjänstgjort, hade hon ställt sig 

bakom Moderaternas och Liberalernas särskilda uttalande.  
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§ 13 
Överenskommelse mellan hälso- och sjukvårdsförvaltningen inom 
Stockholms läns landsting och kommunerna i Stockholms län om 
omhändertagande av avlidna  
Remiss från kommunstyrelsen (KS dnr 111-414/2016) 
 
Beslut 
Tjänstutlåtandet utgör svar på remissen.   
 

Ärendet 
Stockholms läns landstings hälso- och sjukvårdsförvaltning (HSF) har utformat 

ett förslag till överenskommelse mellan HSF, bårhusen och kommunerna i 

Stockholms län. Förslaget rör kostnader, administrativa rutiner och ansvars-

fördelning för transport och bårhusförvaring när en person avlider inom  

kommunernas särskilda boendeformer. Förslaget syftar till att skapa en enhetlig 

hantering för alla kommuner i länet. Kommunerna är som sjukvårdshuvudmän 

ansvariga för omhändertagande av personer som avlidit inom kommunernas 

särskilda boendeformer. I ansvaret innefattas transport och förvaring av avlidna. 

Avgifter är sedan tidigare fastställda och årliga indexuppräkningar sker. 

  

Förvaltningen är positiv till den föreslagna överenskommelsen. Den skapar  

enhetlighet och tydliggör kostnader, administrativa rutiner samt 

ansvarfördelning mellan de olika huvudmännen.   

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 april 2016.   

Dnr 1.5.1.-136-2016   

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.    
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§ 14   
Redovisning av verksamhet med personliga ombud år 2015 samt 
ansökan om statsbidrag för år 2016  
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  
 
Ärendet 
Länsstyrelsen i Stockholms län har begärt redovisning av verksamheten  

personligt ombud år 2015. Stadsdelsnämnderna i Bromma, Hässelby-Vällingby 

och Rinkeby-Kista har ett samarbetsavtal om verksamheten som omfattar två 

ombud. Organisatoriskt sett tillhör verksamheten Hässelby-Vällingby 

stadsdelsförvaltning. Verksamheten bedrivs i enlighet med Förordningen om 

statsbidrag till kommuner som bedriver verksamhet med personligt ombud för 

vissa  

personer med psykiska funktionsnedsättningar (SFS 2013:522). Statsbidraget 

avser två heltidstjänster och uppgår till totalt 604 800 kronor. Resterande del av 

kostnaderna står stadsdelsförvaltningarna för.    

Dnr 1.2.5.-100-2016.  
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§ 15 
Samråd om delaljplan för del av kv. Kvarnberget 2 m.fl. i Rinkeby  
 
Beslut  
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.   

 

Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har utarbetat ett förslag till detaljplan för del av kv. 

Kvarnberget 2 i Rinkeby. Förslaget omfattar två av fyra lamellhus vid 

Rinkebyplan som är sammanlänkade med en länga i en våning. Syftet med 

planen är att ändra markanvändningen från bostäder till kontor för polisen. 

Husen innehåller nu 72 bostäder som består av hyresrätter, stöd-, äldre- och 

korttidsboende.  

 

Vissa funktioner i den planerade verksamheten kommer inte att rymmas i  

befintliga byggnader och förbindelserna mellan huskropparna behöver utökas.  

I förslaget föreslås därför att den befintliga lågdelen byggs på, från en till fyra 

våningar, och att en del av gården tas i anspråk för en träningshall. På lågdelen 

kommer det att ges utrymme för någon form av konstnärlig utsmyckning.    

 

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning har fått detaljplanen som en kontorsremiss. 

Eventuella synpunkter ska ha inkommit till stadsbyggnadskontoret senast den 19 

april 2016. Ett samrådsmöte hölls i Rinkeby bibliotek den 4 april.  

        

Detaljplanen har sin utgångpunkt i en strukturplan för Rinkeby Allé och Vision 

Järva 2030 som stadsdelsnämnden tidigare lämnat synpunkter på. Nästa skede i 

planprocessen är utställning av planen, som enligt stadsbyggnadskontoret 

planeras till andra kvartalet 2016. Fastställande av planen beräknas ske under 

tredje kvartalet 2016.  

Dnr 1.5.3.-157-2016  
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§ 16     
Hållbara Järva – slutrapportering  
 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.   
 

Ärendet 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutade den 15 mars 2016 att godkänna  

slutrapporteringen av projektet Hållbara Järva och att skicka rapporterna till  

deltagande förvaltningars och bolags nämnder och styrelser. Utöver miljö-

förvaltningen har Svenska Bostäder, Familjebostäder, fastighetsnämnden,  

trafiknämnden, stadsdelsnämnderna Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista, 

stadsledningskontoret, Stockholm Vatten och Stadsmuséet deltagit i projektet.  

Fortum och KTH har varit externa parter.   

 

Projektet Hållbara Järva pågick 2010-2014. Ett statligt bidrag om cirka 55 mnkr 

beviljades för energieffektiviserande renovering i sju av Svenska Bostäders 

byggnader, förnybar energi, hållbara transporter, ökad delaktighet och informa-

tion samt utvärdering. Resultat som redovisas från Hållbara Järva:  

- sju nyrenoverade energieffektiva hus i Husby, Akalla och Rinkeby där  

energin för värme mer än halverats. KTH har utarbetat en rapport om  

erfarenheter från renoveringen. 

- Svenska Bostäder, Familjebostäder, fastighetsnämnden och idrottsnämnden 

har tillsammans installerat 10 600 kvm solceller på bostadshus och simhallar  

- cykelvägnätet har rustats upp   

- 13 500 vuxna och 3 000 barn och ungdomar har utbildats om hållbara livs-

stilar inom energi, transporter och konsumtion. 

- Svenska Bostäder har utvecklat en dialogprocess genom s.k. öppna hus och 

genomfört jobbskapande aktiviteter genom att vid upphandling ställa krav på 

entreprenörer att erbjuda praktikplatser.   

Dnr 1.2.5.-175-2016 
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§ 17   
Attendos patientsäkerhetsberättelse för Kista vård- och 
omsorgsboende 2015   
 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.   
 

Ärendet 
Enligt patientsäkerhetslagen (SFS 2010:659) ska vårdgivaren senast den första 

mars varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse för föregående år.  

 

Patientsäkerhetsberättelsen ska bl.a. beskriva hur vårdgivaren har bedrivit  

patientsäkerhetsarbete. Det ska också framgå vilka åtgärder som vidtagits för  

att öka patientsäkerheten, vilka resultat som uppnåtts och vilket förebyggande 

arbete som gjorts. 

 

Syftet med patientsäkerhetsberättelsen är att underlätta för vårdgivaren att ha 

kontroll över verksamhetens patientsäkerhetsarbete och för Inspektionen för 

vård- och omsorg (IVO) att utföra sin tillsyn. Det blir också enklare för andra  

att ta del av information om hur vårdgivaren arbetar med patientsäkerhet.  

Berättelsen ska hållas tillgänglig för den som önskar ta del av den. 

Dnr 1.2.1.-173-2016 
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§ 18  
Inkomna skrivelser till nämnden från förtroendevalda  
 
 Skrivelse från vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) och Burhan 

Yildiz (L): Upprustning av Kista Gård.  

Beslut  
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning.  

 

 Skrivelse från Burhan Yildiz (L): Remiss om SL:s trafikförändringar.  

 

Beslut 
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning.  

 

 Skrivelse från Burhan Yildiz (L): Tvärbanans Kistalinje.   

 

Beslut 
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning.  
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§ 19 
Konferenser och utbildningar  

Ordföranden Mia Päärni (S) informerade nämnden om en inbjudan till följande 

seminarium: 

 

 Preventionspaketet – ett samlat stöd till kommunernas arbete för ökad 

jämlikhet i hälsa och jämställdhet den 2 eller den 24 maj 2016.  

Arrangör: Länsstyrelsen Stockholm.  

 

Beslut  
Nämnden beslutade att två representanter från majoriteten respektive  

oppositionen ges möjlighet att delta i seminariet.  

 

 Ordföranden Mia Päärni påminde om informationsmötet den 19 maj 2016 

om upphandling och utvecklingsarbete samt seminariet ”Lärdomar Järva” 

den 25 maj 2016.  
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§ 20   
Postlista  
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmälan av postlista från och med den 17 mars till och med den 13 april 2016.  
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§ 21  
Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från sammanträde i rådet för funktionshinderfrågor den  

10 mars 2016.    
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§ 22  
Anmälan av delegationsbeslut 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.   
 

Datum Ärende  Beslut Delegat 

2016-04-28 

 

Lista på nyanställda 

under mars månad 

2016 

Dnr: 2.3.1.-075-2016 

 

 Respektive verksamhets-

områdeschef 
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§ 23  
Inkomna skrivelser, rapporter med mera som kommit till 
stadsdelsnämnden eller upprättats inom förvaltningen  

 
Beslut  
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet  
1. Sveriges Kommuner och Landsting - Cirkulär 16:11, Ett övergripande 

ramverk för aktiva åtgärder i syfte att främja lika rättigheter och möjligheter, 

prop. 2015/16:135. 

 

2. Sveriges Kommuner och Landsting - Cirkulär 16:14, Nyheter och 

sammanfattning av reglerna om registerkontroll i arbetslivet. 

 

3. Sveriges Kommuner och Landsting - Cirkulär 16:16, Vårpropositionen och 

vårändringsbudgeten för år 2016. 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

28 april 2016 
 

Sida 31 

 

 

  

§ 24 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige m.m. i urval  
 
Inga protokollsutdrag eller liknande fanns att redovisa.   


